

**Nama Kolum:** Perbendaharaan Rahsia Raja (22)

**Nama Pena:** Bonda Tun

**Tarikh:** 27/09/17

Bismillahirrahmanirrahim

Pada ciri pemerintahan sesebuah negara yang mengikut kepada *Fiqh Siyasi* Dalam pemerintahan Islam yang sebenar, tidak wujud konsep 'kuasa majoriti' atau Pemerintahan Demokrasi. Hakikatnya, pemerintah Islam TIDAK MEWAKILI rakyat jelata kerana jemaah pentadbiran sesebuah negara Islam TIDAK mengambil mandat rakyat dan TIDAK memikul amanah rakyat. Mereka mengambil mandat Khalifah atau Sultan dan memikul amanah kepala-kepala negara ini. Sedangkan Khalifah dan Sultan pula MENGAMBIL MANDAT ALLAH dan memikul amanahnya.

Perbezaan ini adalah amat besar kerana apabila pemimpin mengambil mandat rakyat seperti sistem demokrasi hari ini., bermakna mereka diamanahkan OLEH RAKYAT untuk memenuhi segala kehendak dan keperluan mereka, sedangkan kehendak-kehendak rakyat tidak semestinya sama dengan kehendak-kehendak Allah, malahan kebanyakannya adalah berlawanan dengan kehendak Allah dan kepentingan Agama Islam. Kerana rakyat secara umumnya akan lebih mengambil berat kepada keperluan serta peningkatan materi dan duniawi berbanding dengan keperluan dan kepentingan ukhrawi. Oleh itu kalau rakyat menolak hudud, pemimpin terpaksa menolak hudud, kalau rakyat hendak mengamalkan percampuran bebas diantara lelaki perempuan, pemimpin terpaksa mengalah, kalau rakyat hendak berjudi, pemimpin terpaksa sediakan tempat berjudi dan sebagainya.

Kepimpinan yang mengambil mandat Allah akan membuat keputusan dan tindak tanduk sesuai dengan peranan mereka sebagai WAKIL ALLAH dan RASULNYA dunia ini. Bermakna dalam urusan hal ehwal pemerintahan negeri, perkiraan kehendak-kehendak Allah dan RasulNya akan **diutamakan** berbanding dengan kehendak-kehendak rakyat jelata. Dan kehendak-kehendak Allah dan Rasul adalah atas tujuan MENJAGA KEPENTINGAN ISLAM DAN UMATNYA.

Bermakna keperluan-keperluan rakyat yang terbaik adalah terbina secara *INBUILT* dalam sistem, apabila pemerintah memenuhi kehendak-kehendak Allah dalam urusan pemerintahan umat Islam.

### **Fatwa Hakimul Ummat Hadhrat Maulana Asyraf Ali Thanwi mengenai konsep demokrasi<sup>1</sup>**

" Saya membidas demokrasi dengan menggunakan hujjah yang digunakan oleh pendokong-pendokongnya. Mereka memetik ayat Al-Quran: "*dan rujuklah mereka dalam urusan-urusanmu*"<sup>2</sup> sebagai hujjah untuk membenarkan kerajaan demokratik. Tetapi saya membidas hujjah itu dengan menggunakan ayat ini juga. Ayat ini sebenarnya memerintahkan mesyuarah (muafakat) dan BUKAN DEMOKRASI. Walaupun kalian (pendokong-pendokong demokrasi) menganggap diri kalian sebagai pemikir dan ahli-ahli falsafah, tetapi hakikatnya kalian tidak faham

<sup>1</sup> Dipetik dari kitab "*Malfoozat*" susunan Majlis Ulama South Afrika, 1995, h1m 49-51

<sup>2</sup> Kitab Al Quran (Ali Imran:159)

langsung.

“ PEMERINTAHAN DEMOKRASI BUKANLAH PERMUAFKATAN (mengikuti konsep seperti yang disarankan dalam ayat ini). Ada beberapa prinsip asas dalam permuafakatan demokrasi, diantaranya undi majoriti. Apabila timbul perselisihan maka keputusan akan didirikan atas asas majoriti. Ketua dalam sistem tersebut TERIKAT dengan pendapat majoriti yang mana dia tidak dapat menolaknya. Jikalau dia membelakangkan majoriti dan mengutamakan pendapatnya, maka itu bukan sistem demokrasi tetapi sistem diktator. Oleh itu sesebuah sistem pemerintahan tidak boleh dianggap demokratik hanya semata-mata atas alasan ia mengamalkan permuafakatan (yakni ia perlu juga mengikatkan dirinya kepada keputusan majoriti).”

“ Sedangkan bukti nyata jelas menunjukkan tidak sesekali pemerintahan oleh para sahabat (Rasulullah SAW) RA anhum boleh dipanggil demokrasi. **Keputusan khalifah-khalifah tidak pernah terikat kepada keputusan atau nasihat daripada penasihat-penasihat mereka.** Mereka tidak terikat untuk bertindak semata-mata menurut pendapat-pendapat dan syor orang-orang yang turut serta dalam rundingan (Majlis Syura). Maka menurut kaedah syariah, pemerintahan/keputusan oleh seseorang itu (Amir atau Kepala Negara) diguna pakai (iaitu kuasa membuat keputusan berdasarkan input daripada Majlis Syura adalah semata-mata terletak di tangan Amir atau Kepala Negara). ”

“ Kamu (yakni pendokong demokrasi) berhenti pada *"Dan rujuklah mereka..."* sewaktu mengeluarkan dalil ayat tersebut. Kamu tertinggal *"Maka, apabila kamu (pemerintah) telah memutuskan, maka serahkanlah tawakkalmu kepada Allah (dan bertindaklah).* Kalian sengaja tidak melihat potongan ayat ini atau kalian tidak faham maksud ayat tersebut. Potongan ayat ini secara jelas menyatakan pemerintahan pada seseorang (bukan majoriti). Tidak pula ayat itu menyatakan : *"Apabila pihak ramai (majoriti) telah memutuskan"*.

“ Apa yang berlaku adalah sebaliknya, yakni keputusan muafakat terletak kepada Rasulullah SAW yang memberikan keputusan muktamad baginda sendiri walaupun selepas bermesyuarat. Maksud ayat ini ialah walaupun selepas rundingan, **KEPUTUSANNYA ADALAH MUTLAK PADA PEMERINTAH** (i.e Rasulullah SAW), **SAMADA IA BERTEPATAN ATAU BERCAANGGAH DENGAN PENDAPAT MAJORITI**<sup>3</sup>. Setelah itu pemimpin hendaklah bertawakkal kepada Allah SWT dan mengambil tindakan berdasarkan apa yang telah diputuskannya".

Kesimpulannya, corak pemerintahan dan pentadbiran manusia adalah diasaskan daripada falsafah yang kemudiannya membentuk kerangka dan struktur-struktur masyarakat. Pemerintahan dan pentadbiran dilaksanakan di bawah teras kerangka dan struktur-struktur tersebut supaya halatuju dan matlamat kehidupan masyarakat dapat mencapai falsafah asas yang menjadi pegangan mereka itu.

---

<sup>3</sup> Dengan syarat institusi pemerintahan adalah yang hakikat (iaitu Khalifah dan wakilnya), dan pemerintah juga berhakikat (iaitu layak dari segi syariat dan tidak menghalang perlaksanaan syariat atau menyuruh rakyat membuat maksiat). Ciri-ciri ini adalah yang **PERTAMA DAN UTAMA** sebelum pemerintahan secara mutlak boleh diletakkan atas pundaknya. Syarat-syarat ini boleh menutup ruang kepada pemerintah yang batil atau yang memerintah atas landasan yang batil untuk menggunakan alasan di atas bagi menghalalkan kerja jahat mereka.

Wallahu 'alam bissawab